

Fissile Material Stocks: Characteristics, Measures and Policy Options

In April 1999, UNIDIR published *Fissile Material Stocks: Characteristics, Measures and Policy Options* by William Walker and Frans Berkhout. The publication is intended to support the Conference on Disarmament in its thinking on the range of options available to deal with stocks of fissile material by providing an up-to-date account of fissile materials, assessing national policies related to the production, disposition and verification of fissile materials, and identifying facilities and locations which might be subject to safeguards under a treaty. In March 2001, UNIDIR in collaboration with the German Delegation to the Conference on Disarmament held a meeting on the verification of a fissile material cut-off treaty.

For more information, please contact:

Nicolas Gérard

Programme Manager

Tel.: +41 (0)22 917 11 49

Fax: +41 (0)22 917 01 76

E-mail: ngerard@unog.ch

updated 1 July 2002

UNIDIR
United Nations Institute
for Disarmament Research
Palais des Nations A.522
1211 Geneva 10
Switzerland

UNIDIR activity

Stocks de matières fissiles : caractéristiques, mesures et possibilités d'action

En avril 1999, l'UNIDIR a publié *Fissile Material Stocks: Characteristics, Measures and Policy Options* de William Walker et Frans Berkhout. Cette publication devrait s'avérer utile pour la réflexion, au sein de la Conférence du désarmement, sur les différentes options possibles pour les stocks de matières fissiles grâce à une mise à jour sur les stocks de matières fissiles, une évaluation des politiques nationales en matière de production, de destination finale et de vérification des matières fissiles et une idée des installations et emplacements qui, dans le cadre d'un traité, pourraient être assujettis aux garanties. Enfin, l'UNIDIR a organisé en mars 2001, en collaboration avec la délégation allemande auprès de la Conférence du désarmement, une rencontre sur la vérification d'un traité sur l'arrêt de la production de matières fissiles.

Pour plus d'informations, veuillez vous adresser à :

Nicolas Gérard

Coordonnateur du programme de recherche

Tél. : +41 (0)22 917 11 49

Fax : +41 (0)22 917 01 76

E-mail : ngerard@unog.ch

mis à jour le 1^{er} juillet 2002

UNIDIR
Institut des Nations Unies
pour la recherche sur le désarmement
Palais des Nations A.522
1211 Genève 10
Suisse